

ISSN1004-4663

CN51-1201/R

CHINESE

HEALTH SERVICE MANAGEMENT



2016.04

ISSN 1004-4663



中国期刊全文数据库全文收录期刊
中文科技期刊数据库收录期刊
万方数据—数字化期刊群全文上网
中国生物医学文献数据库收录

万方数据

中国卫生事业管理

中文核心期刊

中国卫生事业管理

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

月刊 1985 年创刊 第 33 卷 2016 年 4 月

主 管

四川省卫生和计划生育委员会

主 办

四川省卫生和计划生育委员会

协办单位

成都中医药大学附属医院

德阳市人民医院

成都大学附属医院

名誉主编

殷大奎 曹泽毅 卓凯星

主编

梁繁荣

副主编

石应康 郑小华

总发行人、社长

李晓淳

编辑部主任

刘书文

编 辑

郭秀梅 饶朝龙 杨 练

杨再国 贾 睿 李 苑

英文编辑

谭 婧

编 委

马 骁 方文均 方 勇

毛 萌 毛正中 王禄生

付 华 任建新 刘兴柱

吕玉波 孙 涛 朱士俊

李有柱 陈拥军 陈安民

陈志兴 周学东 易学明

林琦远 林曙光 钟 森

罗五金 范 兵 范关荣

姚大力 赵文清 周京国

郝 模 饶克勤 高 宁

高建民 耿仁文 黄从新

景 琳 廖 斌 蔡仁华

雷跃昌 樊晋川 樊均明

戴建平 唐刘红 赵 聪

本刊版权归中国卫生事业管理杂志社所有
本刊所发表作品,不代表本编委会和编辑部
观点,如有印刷质量问题,请向本刊发
行部调换

目 次

探索与改革

交易成本视角下的医药产学研合作溢出的演化博弈分析 王希泉 申俊龙(244)

县级公立医院公私合营 IOT 模式新探索 任 旭(247)

我国民营医院与分级诊疗政策的博弈模型研究 赵大仁 何思长 张瑞华等(250)

乡村医生签约服务评价指标体系构建研究 杨金侠 张并立 陈 凯等(252)

医院管理

护士视角下的医疗工作场所暴力现状调查及对策分析 方萍萍 叶 倩 李一心等(255)

医患博弈性冲突与文化解困 ——基于博弈论的分析视角 潘洪伟 郝 辉(258)

以精细化为抓手切实提升健康管理中心工作 唐怀蓉 曾 莉 冯 超等(262)

卫生行政管理

基于加权秩和比法的麻城市乡镇卫生院服务能力综合评价 金 晶 张 研 刘文俊等(264)

广东省 2009 - 2013 年民营医院经营效率分析 张臣福 魏东海 唐凯琳等(267)

基于大数据的传染病爆发、预测和预警等应用分析 高昭昇 曹晋军 冯 柳等(270)

编辑出版
中国卫生事业管理杂志社

电 话
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@sina.com

地 址
四川省成都市下汪家拐街19号

邮政编码
610041

发 行
四川省报刊发行局

发行范围
国内公开发行

邮发代号
62—66

印 刷
成都双流鑫鑫印务有限公司

出版日期
2016年4月

国际标准刊号
ISSN1004—4663

国内统一刊号
CN51—1201/R

广告经营许可证
5100004000361

定 价
10.00元

Sponsor
Ministry of Health of the P. R. China
Editor Publishing House of Chinese
Heath Service Management

Tel
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@sina.com

Address
19 Xia Wangjiaguaist, Chengdu, Sichuan, P.
R. C

Post Code
610041

Domesitic
China Local Post Office P. O. Code
62—66

Periodical Registration
ISSN1004—4663
CN51—1201/R

Price
RMB 10.00 Percopy

Publication Date
April. 2016

药事管理	
村卫生室实施基本药物制度过程中的伦理困境探析	胡金伟 尹文强 赵延奎等(273)
基于靶向药物的医保药品谈判实践研究	张萍萍 朱 虹 刘兰茹等(275)
卫生法制	
医师告知义务之罕见并发症的判断——白内障手术之上脉络膜猛爆性出血案	孙 骐 田 侃 喻小勇(279)
远程医疗平台运营中的相关法律问题研究	李昕梅 肖亚茹 汤优佳等(283)
依法治国背景下食品药品安全监管的实践与思考	孔运生 徐恒秋 彭婧等(286)
农村卫生管理	
农村慢性病服务纵向整合的制度与激励因素研究回顾与展望	刘雪仪 魏明杰 钱东福等(288)
大学生村医现状调查研究——以南京市高淳区为例	殷 璇 陆 方(292)
农村留守儿童关爱行动必要性研究——基于江西省六市的问卷调查	王 峥 陈宝宝(296)
医学教育与科研管理	
评判性思维倾向对护理教学影响的研究	王明弘 权峰松 王利群(300)
社会医学	
河北省老年人生活满意度及影响因素调查	韩永霞 高玉梅 张新国等(303)
高校心理咨询中双重关系的伦理困境与解决对策	何元庆 王静娴 (306)
大学生社交焦虑与手机网络过度使用行为的关系	姜永志 白晓丽(308)
公共卫生管理	
杭州市居民电子健康档案使用障碍状况与影响因素分析	张 洁 项 莹(311)
其它	
医养结合的痛点:长期护理缺如	张功震(315)
远程会诊在急危重症病诊治中的问题与对策	疏金平 汪卓赞 周 典等(317)

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT
VOL. 33 NO. 4, 2016 CONTENTS IN BRIEF

Game and Simulation based on Transaction Costs of Cross-border Industry-university-research Cooperation WANG Xi-quan, et al. (244)

Exploring the IOT mode of public-private partnership in county public hospitals Ren Xu. (247)

Research on the Game Model of Hierarchical Diagnosis System Policy and Non-governmental Hospitals in China ZHAO Da-ren, et al. (250)

Constructing Index System for Rural Doctors Contract Service Evaluation YANG Jin-xia, et al. (252)

Analysis on Workplace Violence in Hospital from Nurses' Perspective and Countermeasure FANG Ping-ping, et al. (255)

The Economic Causes of Doctor - patient Conflict and Cultural Antithesis PAN Hong-wei, et al. (258)

The Application of Fine Management in Health Management Center TANG Huai-rong, et al. (262)

Comprehensively evaluating the capacity of health service in township health centers of Macheng City based on weighted rank-sum ratio method Jin Jing, et al. (264)

Analyzing the operation efficiency of private hospitals in Guangdong from 2009 to 2013 Zhang Chen-fu, et al. (267)

Analyzing the application of Big Data in the outbreak, prediction and early warning of infectious diseases Gao Zhao-sheng, et al. (270)

Analyzing the ethical dilemma in the process of implementing the essential medicine system in village clinics Hu Jin-wei, et al. (273)

Studying on the negotiation practice of medical insurance drugs based on targeted drugs Zhang Ping-ping, et al. (275)

Judgment of Rare Complications of Physician's Informing Obligation——The Case of the Choroidal Hemorrhage in the Context of Cataract Surgery SUN Qi, et al. (279)

Studying on the legal issues existing in telemedicine network platform operation Li Xin-mei, et al. (283)

Studying on the practice of food and drug safety supervision under the background of rule by law Kong Yun-sheng, et al. (286)

Retrospective and Prospective Analysis of Vertical Integration of Rural Chronic Disease and Incentive Factors LIU Xue-yi, et al. (288)

The Study of Student Rural Doctors' Current Status in Nanjing Gaochun YIN Xuan, et al. (292)

The Necessity of Love Actions to Left-behind Rural Children——based on 1200 Questionnaire Surveys of Six Cities in Jiangxi Province WANG Zheng, et al. (296)

Study of the Influence of the Critical Thinking Dispositions of the Undergraduates on Nursing Teaching WANG Ming-hong, et al. (300)

Surveying the life satisfaction of the elderly in Hebei Province and its influencing factors Han Yong-xia, et al. (303)

The Ethical Dilemmas and Solutions of Dual Relationships in College Psychological Consulting HE Yuan-qing, et al. (306)

Studying on the relationship between college students' social anxiousness and their overuse behavior of mobile phone Internet Jiang Yong-zhi, et al. (308)

Analyzing the obstacles of utilizing electronic health records of residents in Hangzhou and its influencing factors Zhang Jie, et al. (311)

Medical Care and Nursing Combination's Pain point: Lack of Long-term Care ZHANG Gong-zhen. (315)

Studying on the problems of remote consultation in treating emergent and severe illnesses and its countermeasures Shu Jin-ping, et al. (317)



彭山区人民医院

严谨、仁爱、厚德、奉献

救死扶伤，立院为民



吴爱玲副市长莅临我院检查安全工作



院长周平为群众亲切看诊



“5.12护士节”在区政府举行大型义诊活动



ge公司brightspeed多层螺旋CT



核磁共振



锐珂DR放射成像系统



区医院青年志愿服务队受邀编排了《小苹果版洗手舞》，参与区一小庆祝活动



青春的护士风采



“6.1儿童节”区医院医护与孩子们一起开展“手卫生”活动